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E
l PS va començar ahir una 
campanya per donar a co-
nèixer la proposició de 
llei per a la reactivació del 

comerç entre els comerciants del 
Principat. La primera zona coberta 
va ser la de Prada Ramon d’Andor-
ra la Vella i els encarregats de pre-
sentar la proposició van ser el pri-
mer secretari del PS, Pere López, i 
el president del grup parlamenta-
ri socialdemòcrata, David Rios. A 
través de fulletons informatius i 
de l’explicació dels punts més des-
tacats, els dos representats social-
demòcrates van poder conèixer de 
primera mà les opinions i reacci-
ons dels comerciants. 

L’objectiu és que en els propers 
dies s’arribi a les zones comerci-
als de totes les parròquies i aconse-
guir els màxims suports possibles 
de cara a que el dia 27 aquesta llei 
sigui «com a mínim presa en consi-
deració  i passi per comissió». La de-
cisió, com va recordar López, cor-
respondrà a DA que «serà qui digui 
als comerciants si creu que el que 
estem exposant és cert o no». Per la 
seva part, el PS va comprometre’s 
a portar el debat polític al carrer 
exposant les mesures que es volen 
proposar i les seves justificacions, 
sense restar importància al debat 
parlamentari. 

En el cas dels comerciants, per 
exemple, López va afirmar que 
«quan els hi expliquem ho veuen 
amb bons ulls i ho creuen neces-
sari» però hi ha una desinforma-
ció important i «molts no sabien si 
la proposició de llei havia entrat a 
tràmit parlamentari o no». 

El PS busca sumar forces 

amb els comerciants

López comença una 
campanya per presentar 
la proposició de llei
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33 Rios i López amb un treballador d’un dels establiments que van visitar ahir.

PRIORITZAR ZONES POC HABITUALS / Un 
aspecte destacat de la campanya, 
segons va afirmar López, és que es 
busca «prioritzar els carrers menys 
rellevants a nivell de l’activitat co-
mercials», perquè «el cercle comer-
cial d’Andorra és molt gran i sovint 
les activitats de promoció se cen-
tren només en eixos com Vivand». 
A més, va afegir que aquests eixos 
‘oblidats’ són els que necessiten 
més ajuda per part de les instituci-
ons públiques. 

Segons López, la proposició de 
llei del PS conté les mesures neces-
sàries per a «reactivar» el comerç. 
«Si algú mereix un tracte més espe-
cial», va concloure en aquest sen-
tit López, «és aquell establiment 
que és més petit, perquè per la seva 
ubicació i capacitat té menys pos-
sibilitats de competir. Hi ha molts 

llocs de treball que depenen de que 
aquests comerços tirin endavant». 

LA RESPOSTA DELS COMERCIANTS / Els 
representants del PS van valorar 
la resposta dels comerciants com a 
«molt positiva». Segons López, des 
dels establiments s’han mostrat 
agraïts de que es parli del comerç 
perquè «tenen la sensació de que 
no se’n parla» tot i la complicada si-
tuació que estan vivint i l’estanca-
ment econòmic que pateixen. Ló-
pez va carregar contra l’actual Go-
vern perquè considera que el debat 
polític d’aquesta legislatura s’ha 
oblidat del comerç quan «és el prin-
cipal motor econòmic del país», i 
va afegir que els comerciants de-
manen que es tingui en compte la 
seva veu.

La mesura que més adeptes va 
tenir entre els comerciants va ser 
la de limitar les comissions bancà-
ries perquè, segons va explicar Ló-
pez, ells «viuen directament l’im-
pacte sobre els seus comptes de 
resultats». A més, des del PS consi-
deren que si Andorra vol continuar 
sent competitiva ha d’adaptar-se a 
aquesta mesura i moderar els pa-
gaments que s’estan fent en les  im-
portacions transitàries per les ex-
pedicions de menys de 1.000 euros 
perquè són «tendències» que s’es-
tan donant «no només a Europa, si-
nó a nivell internacional». 

LES RELACIONS AMB LA CAMBRA / Des-
prés de la reunió que van mantenir 
amb la Cambra de Comerç aquest 
dilluns per abordar la proposició de 
Llei, López va exposar que des del PS 
«esperàvem que tindria un paper 
més actiu perquè la mesura afecta 
directament al comerç, però cadas-
cun és responsable de les seves ac-
cions». Tot i això, no va voler parlar 
de decepció. L’objectiu és, segons Ló-
pez, que els comerciants «sàpiguen 
que ens estem preocupant per ells i 
per la seva competitivitat». H
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«DA s’ha oblidat 
del comerç quan és 
l’activitat econòmica 
principal del país»

«Prioritzem els eixos 
menys ‘rellevants’ 
perquè necessiten 
mes ajuda»
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